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Protokół nr 12 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

 w dniu 16.10.2019 r. 

 

Posiedzenie prowadził Pan Stanisław Baczyński Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji i zaproszeni 

goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 

 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Omówienie uprawnień Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego w zakresie 

zgłaszania wniosków dotyczących zmian projektu budżetu Województwa. 

3. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego 

w szczególności z druków: VI/151, VI/152, VI/150, VI/146, VI/144, 

VI/149,VI/148. 

4. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący – stwierdził prawomocność posiedzenia i zaproponował, aby nie 

procedować dzisiaj punktu Omówienie uprawnień Radnych Sejmiku Województwa 

Śląskiego w zakresie zgłaszania wniosków dotyczących zmian projektu budżetu 

Województwa. Wnioskodawca przedmiotowego punku nie jest dzisiaj obecny. 

Dodatkowo poinformował członków Komisji, że pocztą elektroniczną otrzymali 

odpowiedź na wniosek dot. opracowania jednolitej polityki tworzenia rezerw 

w zakładach opieki zdrowotnej. Na następnym posiedzeniu wrócimy do sprawy.  

 

Komisja jednogłośnie (za – 9) przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia wraz 

z propozycją Przewodniczącego. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie 

zatwierdzenia zmian dotyczących opłat dodatkowych oraz manipulacyjnych 

w odniesieniu do przewozów kolejowych realizowanych na zlecenie Województwa 

Śląskiego, wynikających z wprowadzenia zmiany nr 1 do taryfy (cennika) oferty 

o zasięgu krajowym pod nazwą Wspólny Bilet (druk VI/144). Zaproponował, aby 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt.  

 

Komisja w głosowaniu: za – 9 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zatwierdzenia zmian 

dotyczących opłat dodatkowych oraz manipulacyjnych w odniesieniu 

do przewozów kolejowych realizowanych na zlecenie Województwa Śląskiego, 

wynikających z wprowadzenia zmiany nr 1 do taryfy (cennika) oferty o zasięgu 

krajowym pod nazwą Wspólny Bilet (druk VI/144). 
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Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

uchwały Nr VI/7/4/2019 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 15 kwietnia 2019 roku 

w sprawie udzielenia w 2019 roku pomocy finansowej Miastu Tychy (druk VI/146). 

Radny Piotr Czarnynoga – czy zmiana jest zgodna z wnioskiem Prezydenta Miasta 

Tychy?  

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – procedowanie 

uchwały odbyło się zgodnie z wnioskiem Prezydenta Miasta Tychy, ale gdy 

poprosiliśmy o załącznik, aby rozliczyć dotację, to okazało się, że jest tam bardzo dużo 

elementów wyposażenia. W związku z tym musimy dokonać zmiany, aby można było 

rozliczyć pomoc finansową.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały Nr VI/7/4/2019 Sejmiku Województwa 

Śląskiego z dnia 15 kwietnia 2019 roku w sprawie udzielenia w 2019 roku pomocy 

finansowej Miastu Tychy (druk VI/146). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 10 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały Nr VI/7/4/2019 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 15 kwietnia 2019 roku w sprawie 

udzielenia w 2019 roku pomocy finansowej Miastu Tychy (druk VI/146). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

uchwały Nr VI/8/6/2019 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 20 maja 2019 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie dofinansowania ze środków PFRON 

do realizacji robót budowlanych w obiektach służących rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych, realizacja których przekracza 1 rok budżetowy (druk VI/148). 

Czy cały Fundusz został rozdysponowany?  

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – na ten moment 

tak, ale jak ktoś zgłasza oszczędności po przetargu, to staramy się zagospodarować 

te oszczędności. Jeżeli ktoś jest w trakcie inwestycji budowlanej i ma roboty dodatkowe, 

to analizujemy sytuację i jeśli mamy środki finansowe to zwiększamy.  

Przewodniczący – czy całość zostanie wykorzystana?  

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – raczej tak, 

udało się nam to w ostatnich latach. Szpital Uniwersytecki zgłosił nam problem, 

ponieważ chcieli przeprowadzić inwestycję w tym roku, ale remont dźwigów 

szpitalnych wymaga wyłączenia jednych dźwigów, ale pozostawienia działających 

drugich. Nie mogą przeprowadzić remontu jednocześnie. Stąd jest przełożenie środków 

finansowych na kolejny rok.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały Nr VI/8/6/2019 Sejmiku Województwa 

Śląskiego z dnia 20 maja 2019 roku w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie 

dofinansowania ze środków PFRON do realizacji robót budowlanych w obiektach 

służących rehabilitacji osób niepełnosprawnych, realizacja których przekracza 1 rok 

budżetowy (druk VI/148). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 10 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały Nr VI/8/6/2019 
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Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 20 maja 2019 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na przyznanie dofinansowania ze środków PFRON do realizacji robót 

budowlanych w obiektach służących rehabilitacji osób niepełnosprawnych, 

realizacja których przekracza 1 rok budżetowy (druk VI/148). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

uchwały Nr V/59/13/2018 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 18 października 

2018 roku w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie dofinansowania ze środków 

PFRON do realizacji robót budowlanych w obiektach służących rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych, realizacja których przekracza 1 rok budżetowy (druk VI/149). 

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – zwiększamy 

poziom dofinansowania. Zaoszczędziliśmy środki i zwiększamy na te wnioski, które 

mieliśmy.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały Nr V/59/13/2018 Sejmiku Województwa 

Śląskiego z dnia 18 października 2018 roku w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie 

dofinansowania ze środków PFRON do realizacji robót budowlanych w obiektach 

służących rehabilitacji osób niepełnosprawnych, realizacja których przekracza 1 rok 

budżetowy (druk VI/149). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 10 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały 

Nr V/59/13/2018 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 18 października 2018 

roku w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie dofinansowania ze środków 

PFRON do realizacji robót budowlanych w obiektach służących rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych, realizacja których przekracza 1 rok budżetowy (druk VI/149). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyznania 

pomocy rzeczowej w postaci oczyszczaczy powietrza dla jednostek samorządu 

terytorialnego (druk VI/150). Jakie były kryteria?  

Barbara Kubiak Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – oczyszczacze powietrza 

są jednym z działań kampanii edukacyjno-informacyjnej w przedszkolach. 

Przedsięwzięcie, to jest robione pierwszy raz i aby nie ograniczać oraz nie stawiać 

warunków ponad miarę trzeba się było po prostu zgłosić. Należało wypełnić 

dwustronicowy formularz i wysłać jak najszybciej do Wydziału Projektów Własnych. 

Tak naprawdę kto pierwszy, ten lepszy. Trzeba było mieć też akceptację organu 

prowadzącego, ponieważ pomoc rzeczową przyznajemy formalnie organom samorządu 

terytorialnego, a nie bezpośrednio przedszkolom. Zasada jest taka, że przedszkole może 

maksymalnie otrzymać 5 oczyszczaczy, przy czym oczyszczaczy jest tyle ile grup 

dziecięcych, ale nie więcej niż 5.  

Przewodniczący – ile było wszystkich zgłoszeń? 

Barbara Kubiak Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – wszystkich zgłoszeń 

było 495 (przedszkola).  

Radny Piotr Czarnynoga – ile dostało?  

Barbara Kubiak Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – 121 przedszkoli.  

Radny Piotr Czarnynoga – kiedy będą wręczane oczyszczacze powietrza? 
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Barbara Kubiak Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – sam projekt trwa 

od września i w tej chwili kończy się postępowanie na zakup odświeżaczy powietrza. 

Planujemy rozstrzygnąć postępowanie po sesji Sejmiku. Plan jest taki, że odświeżacze 

trafią do przedszkoli na przełomie listopada i grudnia. Wcześniej musimy jeszcze 

zawrzeć umowę z samorządami.  

Radny Piotr Czarnynoga – akcja jest ciekawa, zaproponował, aby Przewodniczący 

Sejmiku dopilnował zaangażowania radnych w akcję przekazywania odświeżaczy. 

Dajemy na ten cel niemałe środki z budżetu Województwa. Czy Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska daje też jakieś środki?  

Barbara Kubiak Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – oczyszczacze 

kupujemy my, a całą pozostałą część projektów finansuje Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska.   

Radny Piotr Czarnynoga – może to będzie kłopotliwe dla Wydziału, ale powinniśmy 

być poinformowani, aby się do tego włączyć. Żeby nie było tak, że oczyszczacze 

podarował np. burmistrz.  

Przewodniczący – jest to bardzo słuszny wniosek. Idąc dalej powinniśmy przyjąć 

zasadę, że cokolwiek jest finansowane z budżetu Województwa, to w jakiś sposób 

w tym uczestniczymy.  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – całkowicie się zgadzam z Przewodniczącym 

Komisji. Na posiedzeniu Zarządu, w którym brał udział zastanawiano się nad 

przyjęciem innych kryteriów jeśli projekt będzie kontynuowany w przyszłym roku. 

Może w przyszłości połączyć, to z aktywnością samorządu.   

Radny Piotr Czarnynoga – nie zgodził się, aby podchodzić do sprawy ogólnie, w tym 

przypadku chodzi konkretnie o oczyszczacze i ich przekazanie w obecności 

zainteresowanych radnych.  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – jak najbardziej jeśli będzie akcja 

przekazywania, to radni winni być powiadomieni.  

Radny Piotr Czarnynoga – merytoryczny Wydział powinien być do tego 

zobowiązany.  

Barbara Kubiak Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – przyjęliśmy.  

Radny Zbigniew Przedpełski – jeżeli jest już przetarg, to zapewne są znane dane 

techniczne oczyszczaczy.  

Barbara Kubiak Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – postepowanie jeszcze 

się nie rozstrzygnęło. Parametry są różne. Przyjęliśmy minimalny parametr w postaci 

przepływu powietrza na poziomie 415 m3/h, co wynika z norm jakie należy zapewnić 

dzieciom w przedszkolach razy średnia liczba dzieci w grupie. Oczyszczacze mamy 

różne, ale ten który najprawdopodobniej zostanie wybrany ma ten parametr na poziomie 

750m3/h. Kolejną kwestią była jakość filtra (HEPA 11, HEPA 12 i HEPA 13). Filtr 

HEPA 13 wyłapuje 99,95% zanieczyszczeń o wielkości 2,5 mikrometra. Mamy również 

jako parametr jak najniższe zużycie energii na najwyższym trybie pracy. Kolejnym 

parametrem jest głośność urządzenia. Jednym z parametrów była też cena filtra, aby 

zadbać o koszt użytkowania. Maksymalna cena filtra nie mogła przekroczyć 35% ceny 

samego oczyszczacza. Filtr w urządzeniu, o którym mówiła kosztuje 159,20 zł.  

Radny Zbigniew Przedpełski – jakie jest zużycie energii oczyszczacza?  

Barbara Kubiak Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – jeszcze nie wiemy, czy 

ten oczyszczacz wygra. Maksymalnie mogło być to 100 WAT na godzinę, przy 
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najwyższym trybie pracy. Oczyszczacze w przetargu mają od 55 WAT do 99 WAT, 

im większy przepływ powietrza ma oczyszczacz tym zużycie energii wzrasta.  

Przewodniczący – czy obniżenie progów alarmowych dla smogu ma jakiś wpływ 

na zakup oczyszczaczy?  

Barbara Kubiak Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – nie ma, ponieważ 

normy dla pomieszczeń nie są ustalone i obowiązują normy na zewnątrz.  

Radny Zbigniew Przedpełski – jaka jest wielkość dodatkowej emisji CO2?  

Barbara Kubiak Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – nie mamy takich 

danych.  

Radny Zbigniew Przedpełski – stoi na stanowisku, że dokładne oczyszczanie spalin 

w miejscu ich powstawania przynosi efekt. Natomiast próba oczyszczenia 

zanieczyszczonego powietrza z pyłu PM2,5 za pomocą odkurzaczy o mocy 

jednostkowej 80-100 WAT, przy całej masie zanieczyszczonego powietrza będzie 

niepotrzebnym zużywaniem energii. Bilans energetyczny nie będzie odpowiadał 

nakładowi, który ma przynieść efekt zdrowotny dla dzieci.  

Radny Grzegorz Wolnik – tymi oczyszczaczami powietrza nie załatwimy problemu 

zanieczyszczonego powietrza na śląsku, ale nie o to chyba w tym chodzi. Bardziej 

chodzi o efekt uświadamiania, pewnego marketingu społecznego i pod tym kontem 

ma to sens. Czy jednym z kryteriów przyznawania tych oczyszczaczy poszczególnym 

gminom jest poziom zanieczyszczeń? Można się nad tym zastanowić.  

Barbara Kubiak Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – na chwilę obecną tego 

typu kryteriów nie było. Zależało nam na tym, aby urealnić otrzymanie oczyszczaczy 

na terenie całego województwa. Województwo zostało podzielone na okręgi, nie zgodne 

z subregionami, ale tak jak działają Wojewódzkie Ośrodki Metodyczne, które nas 

wspierają w tej kampanii.  

Radny Grzegorz Wolnik – poddaję pod rozwagę tego typu kryterium.  

Radny Rafał Porc – a co z okręgiem zagłębiowsko-sosnowiecko-dąbrowsko-

będzińsko-zawierciańskim?  

Barbara Kubiak Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – cały obszar 

województwa był objęty projektem.  

Agnieszka Potkańska-Ćwikła Zastępca Dyrektora Wydziału Projektów Własnych 
– był to okręg konkursowy Katowice.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie przyznania pomocy rzeczowej w postaci oczyszczaczy 

powietrza dla jednostek samorządu terytorialnego (druk VI/150).  

 

Komisja w głosowaniu: za – 9 przeciw – 1, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyznania pomocy rzeczowej 

w postaci oczyszczaczy powietrza dla jednostek samorządu terytorialnego (druk 

VI/150).  

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2019-2030 (druk 

VI/151).  

Elżbieta Stolorz–Krzisz, Skarbnik Województwa – zmiany dotyczą Załącznika nr 1, 

który zawiera podstawowe dane finansowe. Dane muszą być zgodne ze zmianami 
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w budżecie. Wszystkie przedsięwzięcia, które znajdują się w Załączniku nr 2 były 

zmienione na poprzedniej sesji Sejmiku.  

Radna Ewa Żak – są dwie pożyczki, dla Szpitala w Bytomiu oraz dla Szpitala 

w Tarnowskich Górach. Jak są zadłużone te dwa podmioty?  

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – Szpital 

w Bytomiu ma aktualnie wynik finansowy -6 mln zł, ale zobowiązania 7 mln zł. Szpitala 

w Tarnowskich Górach ma problem z regulacją bieżących płatności i mają tam zaległość 

w stosunku do firmy dającej pożyczkę. Wynik finansowy wynosi -5,8 mln zł, a 

zobowiązań wymagalnych jest 5 mln 300 tys. zł. Pożyczka pozwoli popłacić największe 

wierzytelności. Jeżeli chodzi o Szpital w Bytomiu, to na spotkaniu z dyrektorami była 

podniesiona kwestia, że szpitale na trzecim poziomie referencyjności dostały bardzo 

mało pieniędzy. Okazało się, że szpitale na drugim poziomie (powiatowe) dostały za te 

same procedury inną wycenę. Będziemy chcieli poznać szczegóły i napisać pismo 

do Ministra Zdrowia oraz NFZ. Szpitale na trzecim poziomie są wysokospecjalistyczne.  

Radny Grzegorz Wolnik – Pani Dyrektor mówi o sytuacji, która jest trochę absurdalna 

ponieważ, szpitale walczyły, aby mieć trzeci poziom referencyjności. Bo założenie było 

takie, że im wyższy poziom tym lepsza wycena.  

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – prosiliśmy 

o wyjaśnienia, bo musimy mieć szczegółowo rozpisane jakie procedury i jakie zakresy. 

Jak szpitale to przedłożą to przygotujemy pismo do Ministerstwa.  

Przewodniczący – zaproponował, aby dyskusję o finansowaniu szpitali przenieść 

na Komisję Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia. Zaproponował, aby Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2019-2030 (druk VI/151). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 10 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2019-2030 (druk VI/151).  

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2019 rok (druk VI/152).  

Elżbieta Stolorz–Krzisz, Skarbnik Województwa – zwiększamy dochody 

województwa o 3 mln 460 tys. zł w tym cześć oświatową subwencji ogólnej o 1 mln 

715 tys. zł, co związane jest z podwyżkami wynagrodzeń nauczycieli. Część regionalną 

subwencji ogólnej o 1 mln 635 tys. zł, co związane jest z podziałem rezerwy tzw. 

Janosikowego. Jest to 4% rezerwy na wypadek słabej realizacji podatków, ale podatki 

realizowane są dobrze, więc podzielono rezerwę. Zwiększyły się też wpływy z opłat 

za korzystanie ze środowiska i odpis dla województwa wynosi 110 tys. zł. Proponuje 

się, aby środki te przekazać na zwiększenie wynagrodzenia osób zajmujących się 

kontrolą i windykacją. Był dylemat, czy zwiększyć te wynagrodzenia, czy też 

przeznaczyć na zadania oświatowe, ale po analizie Wydziału Edukacji, Nauki 

i Współpracy z Młodzieżą okazało się, ze środki zostały zabezpieczone. Środki z cześć 

oświatowej subwencji oraz środki z części regionalnej subwencji proponuje się 

na pożyczkę dla Szpitala w Tarnowskich Górach i Szpitala w Bytomiu. Szpital 

w Bytomiu chciał większą kwotę.  

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – 6 mln zł.  
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Elżbieta Stolorz–Krzisz, Skarbnik Województwa – ale dajemy tyle ile możemy. 

Ponadto projekt uchwały zawiera zmniejszenie kwoty poręczeń (zmniejsza wskaźnik 

zadłużenia Województwa). Kwota 480 tys. zł zaproponowana jest jako dotacja dla 

Szpitala w Bielsku Białej (200 tys. zł) i dla Szpitala w Rybniku (280 tys. zł).  

Przewodniczący – ta przyznana część oświatowa subwencji ogólnej w jakim stopniu 

pokryje zwiększone wydatki?  

Danuta Maćkowska Dyrektor Wydziału Edukacji, Nauki i Współpracy 

z Młodzieżą – jeżeli chodzi o ten rok, to do naszego budżetu musielibyśmy dopłacić 

46 mln 620 tys. zł. Natomiast teraz jako Województwo dopłacamy 44 mln 904 tys. zł.  

Radny Piotr Czarnynoga – dostajemy cześć oświatową subwencji ogólnej w kwocie 

1 mln 715 tys. zł.  

Elżbieta Stolorz–Krzisz, Skarbnik Województwa – i Zarząd proponuje przeznaczyć 

środki na pożyczkę.  

Radny Piotr Czarnynoga – to samo z subwencją regionalną. Natomiast patrząc 

na załączniki nie widać zwiększenia wydatków.  

Elżbieta Stolorz–Krzisz, Skarbnik Województwa – ponieważ nie jest to wydatek, ale 

rozchód.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2019 rok (druk VI/152).  

 

Komisja w głosowaniu: za – 10 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2019 rok (druk VI/152).  

 

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – był poruszony temat wyceny procedur 

i faktycznie wycena procedur na I i II stopniu została podniesiona, a na III nie. Pytanie 

czy wcześniej nie było odwrotnie. Czy dzisiaj procedura na III stopniu jest faktycznie 

niższa niż na I i II? Czy nadal jest wyższa, ale mniej? Mimo, że jest to Komisja Budżetu, 

Skarbu i Finansów, ale sytuacja jednostek ma przełożenie. Czy faktycznie Rząd zrobił 

błąd dokładając środki I i II stopniowi, a nie dokładając III? Czy tylko zniwelował zbyt 

dużą różnicę? Bardzo zależałoby mu na takiej informacji.  

 

Ad. 3 

Przewodniczący – członkowie Komisji otrzymali projekt Protokołu nr 11 z dnia 

18.09.2019 r. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła Protokołu nr 11 z dnia 18.09.2019 roku. 
 

Przewodniczący – następne posiedzenie Komisji przypada na 13 listopada, ale jeżeli 

nie będzie zbyt wiele tematów, to będzie prosił Przewodniczącego Sejmiku o możliwość 

zorganizowania posiedzenia przed sesją Sejmiku. Dwa kolejne posiedzenia Komisji 

w dniu 20 i 27 listopada będą generalnie dłuższe.  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – harmonogram może być zaburzony z uwagi 

na ewentualną dodatkową sesję Sejmiku związaną z nowymi radnymi. Nie wiadomo 

kiedy będzie możliwość zaprzysiężenia nowych radnych.  
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Przewodniczący – wracając do odpowiedzi na wniosek dot. opracowania jednolitej 

polityki tworzenia rezerw w zakładach opieki zdrowotnej zaproponował, aby 

przemyśleć sprawę i wrócić do sprawy z konkretnymi propozycjami.  

Radny Piotr Czarnynoga – to temat raczej na Komisję Polityki Społecznej i Ochrony 

Zdrowia, bo to jej kompetencje. Ma świadomość, będąc dziewiąty rok radnym, że tak 

naprawdę naszą służbą zdrowia nie zarządzamy.  

Przewodniczący – zaproponował, aby przekazać odpowiedź na wniosek dot. 

opracowania jednolitej polityki tworzenia rezerw w zakładach opieki zdrowotnej 

członkom Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia.  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – zgadza się z wypowiedzią Radnego 

P. Czarnynogi, że my nie chcemy wiedzieć. Wydział nie chce wiedzieć. Dyskusja 

odbyła się dwa miesiące temu i wszyscy stwierdziliśmy, że trzeba to zrobić. Poszło 

jedno pismo, odpowiedź nas nie zadawalał i poszło drugie pismo. Czytając odpowiedź 

miał wrażenie, że nie chcemy wiedzieć, co się dzieje w jednostkach. Potem pokrywamy 

straty. Może Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia, ale budżet to nasza 

kompetencja. Dziwi, że ktoś tych danych nie chce, ale to kompetencje Dyrektora 

Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej.   

Radny Dariusz Iskanin – przyglądając się dyskusjom i podejmowanym uchwałom, 

to rzeczywiście polityki prowadzenia szpitali nie mamy. Kwestia ta faktycznie jest 

do omówienia na Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia. Nie mamy pełnego 

wglądu w sytuację. Był radnym w Piekarach Śląskich i dając środki jednostkom służby 

zdrowia mieliśmy pełne dane dotyczące zobowiązań, wielkości kontraktu, realizacji 

kontraktu itp. My nie wiemy co się w jednostkach dzieje. Wie, że zaczęły się pewne 

zmiany dotyczące osób zarządzających jednostkami. Natomiast z Wydziałem Zdrowia 

i Polityki Społecznej powinna być większa współpraca. Jest kwestia wspólnej polityki 

zakupowej leków, podobnie wspólnej polityki ubezpieczeniowej szpitali. Leki są 

zamawiane bez przetargów, po wysokich cenach. Temat rzeczywiście jest bardzo duży, 

ale nasza Komisja zajmująca się finansami nie ucieknie do niego. Powinno być 

skoordynowane działanie Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia oraz naszej 

Komisji. Trzeba zmienić zarządzanie Wydziałem Zdrowia i Polityki Społecznej. 

Radny Zbigniew Przedpełski – na ostatnim posiedzeniu rady społecznej, której jest 

członkiem był punkt dotyczący zmiany planu szpitala i zwiększeniu strat z 4,5 mln zł 

do 9 mln zł. Zapytałem, czy jeśli podwyższane są wynagrodzenia lekarzy, pielęgniarek 

i fizjoterapeutów, to czy nie generuje to zwiększonych kosztów. Usłyszałem, że tak 

i wzrost kosztów przekłada się na wzrost straty. Kondycja finansowa naszych jednostek 

służby zdrowia jest różna. Natomiast dowiedziałem się, że trzeba podnosić ponieważ 

działają na rynku konkurencyjnym i np. cześć lekarzy odeszło do Opola. Jeżeli jednak 

będą wygrywać ci którzy dają więcej i tak będziemy rozumieć konkurencję, nie 

przyjmując prostego ograniczenia wynikającego z kwot płaconych z NFZ, to nie 

zarządzamy służbą zdrowia, ale zarządzają roszczenia różnych grup zawodowych. 

Jeżeli jako dzielność wynikową nie chcemy doprowadzić do upadłości województwa, 

to musimy przyjąć jakieś realia ekonomiczne. Musimy też zacząć kreować jakąś 

politykę, bo inaczej będą to za nas robić poszczególne grupy płacowe.  

Przewodniczący – zapewne Zarząd boryka się w tej chwili z takim „gaszeniem 

pożarów”. Natomiast nauczony jest pracować w samorządzie według jakiś zasad. 
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Powinny powstać zasady dotyczące funkcjonowania naszych jednostek służby zdrowia 

i kiedy ewentualnie mogą liczyć na wsparcie finansowe.  

Radny Piotr Czarnynoga – w pewnym czasie właśnie pielęgniarki doprowadziły 

do sytuacji, że dyrektor Szpitala Wojewódzkiego nr 1 w Tychach zgodził się 

na podwyżki. W związku z tym, aby uratować Szpital i przekształcić go w spółkę 

MEGREZ, to wydaliśmy w trzech kolejnych latach ponad 100 mln zł. Był szefem 

zespołu kontrolnego, który kontrolował tą sprawę.  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – też prowadzi negocjacje ze związkami 

zawodowymi i informuje, że żądania przekraczają plan finansowy i musi zwołać radę 

społeczną. Rozmowy są przerywane i rada się zbiera. Jest to też jakiś argument, że rada 

społeczna może się nie zgodzić. My chcieliśmy pomóc. Gdyby było zarządzenie i nawet 

część dyrektorów by to kwestionowało, to można powiedzieć, że radni tego zażądali. 

Sytuacja jest inna, że nie będą tego robili.  

Przewodniczący – uzyskaliśmy mandat społeczny i dyrektor jest szefem jednostki 

podporządkowanej władzy publicznej. Żądamy tego, co wynika z zakresu działalności.  

Radny Zbigniew Przedpełski – jeżeli doprowadzimy do tego, że będziemy musieli 

pokrywać straty, to to się źle skończy. Jako jedyny w radzie społecznej zagłosował 

przeciw nowelizacji planu finansowego. Przedstawiciel Wydziału Zdrowia i Polityki 

Społecznej głosował za zmianą. W warunku brzegowym jeżeli rady przestaną się 

zgadzać, a dyrektorzy będą zwalniani za nieograniczone straty, to wytworzy się sytuacja 

gdzie przy pewnej wielkości straty zacznie się samoregulacja. Możemy też jako 

organizator podjąć decyzję o likwidacji niektórych szpitali.  

Radny Rafał Porc – tak, kończą się nieodpowiedzialne decyzje polityczne dotyczące 

wzrostu plac bez zapewnienia budżetowania.  

Radny Piotr Czarnynoga – rola przewodniczącego rady społecznej, która się zgadza 

lub nie zgadza, a w przypadku Szpitala w Tychach właśnie przewodniczący sprawę 

napędzał. Przewodniczący rady jest przedstawicielem Marszałka i jeśli my jako radni 

będziemy protestowali, a polityka Zarządu będzie inna czego wielokrotnie byliśmy 

świadkami…. W przypadku Szpitala w Tychach dyrektor dostawał polecenia od członka 

Zarządu. Musimy mówić jednym głosem z Zarządem, bo jeżeli przedstawiciel 

Marszałka będzie za podwyżkami, to źle to wygląda.  

Przewodniczący – sugerował już, aby raz w roku robić posiedzenie Zarządu z 

Przewodniczącymi Komisji.  
 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokół sporządził Przewodniczący Komisji 

Grzegorz Motyka Stanisław Baczyński 
 


